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Az igazság, amihez nem szabad hozzányúlni 

- A tény, amit az érintettek eltitkolnak a nyilvánosság elől 

Novák elnök lemondása rendkívül gyorsan következett be, mindössze egy héttel azután, 
hogy a téma felvetődött a médiában. Mi állt Orbán Viktor miniszterelnök sietős döntése 
mögött? A köztársasági elnök lemondását követő napon Varga Judit (volt igazságügyi 
miniszter és a 2024-es európai parlamenti választáson a Fidesz listavezetője) is bejelentette 
lemondását a parlamentben, valamint azt, hogy visszavonul a politikai élettől. Két olyan 
politikusnő távozott a Fidesz-kormányból, akiket Gulyás Miniszterelnökséget vezető 
miniszterrel és Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszterrel együtt erős jelölteknek 
tartottak az Orbán utáni posztra. Balog Zoltán (volt emberi erőforrás miniszter és 
református egyházi püspök), aki a miniszterelnök és az elnök közötti kommunikációt 
közvetítette, csak az amnesztiába való beleegyezésért kért bocsánatot, arról szűkszavúan 
nyilatkozik, hogyan került az amnesztiajavaslat az elnöki hivatalba. 
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A bocsánatot kérő tisztviselők azt mondják, hogy nem ők javasolták a kegyelmet, és 
csak tudatlanságukért és ügyetlenségükért kérnek elnézést. Azt azonban nem árulják el, 
hogy "valójában kinek az ötlete volt a kegyelmi kérvény beadása" és ki "támogatta 
határozottan a kegyelmet". Ebben az egy pontban minden érintett fél szűkszavú. Vajon 
minden érintett fél egy döntő fontosságú tényt próbál elrejteni? Ha igen, mi az a tény? 

Orbán Viktor miniszterelnök gyorsan reagált a Novák elnökkel kapcsolatos ellenzéki 
kritikákra, és úgy tűnik, kétségbeesetten próbálja elhárítani a rá zúduló vihart. Mivel félt 
attól az esetleges kritikától, hogy az Orbán miniszterelnök környezetében lévő embereknek 
közük volt az elnök által aláírt kegyelmi kérelemhez, ezért úgy dönthetett, hogy még azelőtt 
szélnek ereszti az elnököt, mielőtt a kérdés komoly politikai hatalmi kérdéssé válna. 
Mindezt azért tette, hogy megvédje a saját hatalmát. Mivel Orbán Viktor minden eddigi 
intézkedése a hatalma megőrzése szempontjából történt, szokatlanul gyors intézkedésének 
háttere figyelemre méltó. 

Varga Judit, volt igazságügyi miniszter, lemondását megelőzően és azóta is minden 
további nyilatkozatot elkerült, csak annyit mondott, hogy ő soha nem javasolta a kegyelmet. 
Varga volt férje, Magyar Péter viszont bejelentette, hogy volt felesége lemondását 
követően lemond azokról a posztokról, amelyeket a Fidesz-kormány befolyása alá tartozó 
közintézményekben és fél-állami cégekben töltött be. Ezt azzal indokolta, hogy "nem akar 
többé egy korrupt rendszer része lenni". Magyar Péter Gulyás kormányszóvivővel 
diákkoruk óta barátok voltak, együtt léptek be a Fideszbe. Magyar és Varga (akik 
hivatalosan 2023-ban elváltak) is a Fidesz kormányzati rendszerének központi figurái 
voltak. Magyar a kormánykritikus médiának adott hosszabb interjújában feltárta a Fidesz-
rezsim belső működését. Az amnesztiaügy konkrétumairól azonban nem nyilatkozott. 
Vagy Judit nem osztotta meg vele a tényleges amnesztiajavasló nevét, vagy úgy gondolja, 
hogy mivel az ügy csak egy a sok Fidesz-ügy közül, nincs értelme a kegyelmet javasló 
személyét firtatni. 

Bizony, lehet, hogy nincs sok értelme megtudni, hogy ki javasolta az amnesztiát, de ha 
valaki Orbán Viktor miniszterelnök környezetéből javasolta, akkor az megmagyarázná 
Orbán Viktor sietségét. Ha ez kiderülne, az súlyosan megingatná a hatalmát. Ezért 
gondoljuk, hogy van értelme feltárni ezt a tényt. 

 

A probléma kialakulása 

A történet 2023 áprilisáig nyúlik vissza. A pápa látogatásakor Novák elnök április 27-én 
kegyelmi kérvényeket írt alá. A beadott kegyelmi kérvények száma 446 volt, ebből 40-et 
hagytak jóvá. Bár a megkegyelmezettek konkrét neveit ekkor még nem hozták 
nyilvánosságra, a hírek szerint a kegyelmek száma rendkívüli volt, tekintve, hogy az elmúlt 
19 évben összesen csak 40 kegyelmet adtak. 
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Bár a gyermekek szexuális zaklatásával kapcsolatos ügyek vádlottjainak nevét nem 
hozták nyilvánosságra, a kegyelem megadásának tényét a Legfelsőbb Bíróság 2023. 
szeptemberi határozatában írásba foglalták, mivel a vádlottak a Legfelsőbb Bírósághoz 
fellebbeztek az első- és másodfokú bíróságok döntései ellen. A per jegyzőkönyve 2024. 
január végén a Legfelsőbb Bíróság határozatainak gyűjteményében jelent meg, és az a tény, 
hogy a szóban forgó vádlott kegyelmet kapott, akkor vált közismertté, amikor egy ügyvéd, 
aki véletlenül meglátta a kegyelem említését, tájékoztatta erről a kormánykritikus médiát. 
Ezután, kevesebb, mint egy héttel az ügy felszínre kerülését követően, az elnök rejtélyes 
módon lemondott. 

A kegyelmi ügy, amelyben K. Endre vádlott (a bicskei gyermekotthon volt 
igazgatóhelyettese) felmentésben részesült, a Budapesttől nem messze fekvő Bicske egyik 
gyermekotthonában történt szexuális visszaélésekkel, illetve az otthon vezetője által 2004 
és 2016 között több mint 10 fiú ellen elkövetett szexuális bűncselekményekkel kapcsolatos. 
Az igazgatót már elítélték és börtönbe került, az igazgatóhelyettesről pedig kiderült, hogy 
bűnrészes volt a bűncselekményben, mivel tudott róla, bűnpártolásban vett részt, sőt a 
sértetteket hamis vallomásra akarta kényszeríteni. 2016-ban az igazgatót és az 
igazgatóhelyettest letartóztatták és vád alá helyezték, miután két szexuálisan bántalmazott 
fiú megvádolta őket az RTL televíziós csatorna egyik műsorában. 

Az igazgató és a kegyelemben részesített helyettes Bicskén jól ismert személyiségek 
voltak, különösen a helyettes, aki sporttevékenységek szervezéséről volt ismert, és 
közismerten aktív volt a Fidesz politikai köreiben. Ártatlanságára hivatkozott, és még a 
kegyelmi kérvény beadásával párhuzamosan is harmadfokon fellebbezett a Kúriánál. 
Mivel a kegyelemmel egy időben még zajlott a Kúria eljárása, az államfő döntése így került 
be a harmadfokú határozat szövegébe. (Fontos tény, hogy harmadfokon a Kúria is 
jóváhagyta az első és másodfokú döntést, tehát az igazgatóhelyettes jogerősen került 
börtönbe.) 

Bicske városa Orbán Viktor miniszterelnök szülővárosának, Alcsútdoboznak a 
szomszédságában fekszik, és ifjabb Orbán Győző (Orbán Viktor miniszterelnök öccse) 
vállalkozásai továbbra is ezen a környéken működnek. A középiskolában birkózó volt, de 
érettségi után befejezte sportolói pályafutását. Ezután a környékbeli sporttevékenységekre 
koncentrált, 2009-ben megalapította a NIKÉ Sportklubot, amelynek tiszteletbeli elnöke lett. 
A kegyelemben részesített igazgatóhelyettes ifjabb Orbán Győző kollégája volt, és 
sportedzőként kezdett dolgozni az árvaházban, majd végül a létesítmény 
igazgatóhelyettese lett. Ifjabb Orbán és a Bicskei Gyermekotthon között a sport 
tevékenység révén volt kapcsolódott össze, az érintett igazgatóval és a kegyelmet kapott 
igazgatóhelyettessel is jó viszonyban volt. 

A gyerekeket szexuálisan molesztáló igazgatóhoz képest az igazgatóhelyettes nem vett 
részt a szexuális visszaélésekben, őt azért ítélték el, mert tudott az igazgató tetteiről, és 
bűnrészes volt azok eltussolásában. Mint Balog Zoltán elnöki tanácsadó kifejtette, úgy 
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vélte, hogy "a bűncselekmény jellegét figyelembe véve a szóban forgó igazgatóhelyettes 
kegyelemre jogosult". Kétségtelen azonban, hogy ez az Orbán-kormány politikájától való 
eltérés volt, és Balog Zoltán bocsánatot kért tudatlansága miatt, mert „tévedett és hibázott”. 

A kérdés azonban nem az, hogy a bűncselekmény kisebb vagy nagyobb súlyú volt-e, 
hanem az, hogy ki kérte a kegyelmet, és ki próbálta politikailag elérni annak végrehajtását. 
Ha a kormányzat központja körül lévők bűnrészesek voltak a kegyelmi kérelemben, az 
nagy botrány lenne. Sőt, ha a javaslat esetleg Orbán Viktor miniszterelnök környezetéből 
érkezett, az olyan probléma lenne, amely alapjaiban rázná meg az Orbán-kormányt. 

Miután kiderült az intézmény gondozásában lévő fiúk szexuális zaklatása, az igazgató 
védelmét, aki a jogos elkövető volt, az Orbán-család tulajdonában lévő cég jogtanácsosa 
látta el. Emellett egy neves magyar ügyvédet bíztak meg az igazgatóhelyettes védelmével, 
de tekintettel arra, hogy az igazgatóhelyettesnek nincs annyi jövedelme, hogy kifizesse a 
védelmet, feltételezhető, hogy az Orbán család tulajdonában lévő cég valamilyen módon 
felelős a költségek fedezéséért. 

Ennek fényében természetes a feltételezés, hogy ifjabb Orbán Győzőnek köze lehetett 
a szóban forgó vádlott kegyelmi kérelméhez. Ha ez így van, akkor megérthetjük Orbán 
Viktor miniszterelnök azon szándékát, hogy az ügyet mielőbb lezárja. Orbán Viktor 
miniszterelnök hirtelen bejelentése, miszerint felülvizsgálja az alkotmányt és olyan 
módosításokat vezet be, amelyek nem adnak lehetőséget arra, hogy a pedofilok 
kegyelemben részesülhessenek, arra irányult, hogy elterelje a közvélemény figyelmét arról, 
hogy saját családja is érintett az ügyben. Orbán miniszterelnök szokásos taktikája, hogy 
egy gyorsan megtett első lépéssel előnyére fordít egy hátrányos helyzetet. Úgy gondolják, 
hogy Orbán úgy próbálta rendezni a helyzetet, hogy elhárította a felelősséget, és az egész 
terhet az elnökre hárította. Cserébe élete végéig garantálja Nováknak a korábbi elnökök 
által élvezett kiváltságokat (havi 4,6 millió Ft-os életjáradék, rezidencia a hivatalból való 
távozás után, autó sofőrrel, három fős titkárság, stb).  Nem valószínű, hogy Novák 
asszonynak lenne mersze vagy bátorsága felfedni az igazságot, ha mindezt el kellene 
dobnia. Mivel azonban ezeket a költségeket nem az Orbán család fizeti, hanem mind 
közpénzből kerül kifizetésre, nem érezzük úgy, hogy Novák Katalin bármilyen 
szívességgel tartozna Orbán miniszterelnök úrnak. Magyarország mind a rendszerváltás 
előtt, mind a rendszerváltás után az ország gazdasági színvonalát es jövedelmet tekintetbe 
véve mértéktelenül túlzó juttatásokat (nyugdíjakat) biztosít a társadalmi elitnek 
(politikusok, akadémikusok, sportolók stb.). 

Másrészt Balog Zoltán (a református egyház püspöke), aki az Orbán-kormányban az 
emberi erőforrások minisztere (oktatási minisztérium) volt, majd később Novák elnök 
tanácsadója lett, közvetített a Novák elnök és Orbán miniszterelnök közötti 
kommunikációban. Emiatt egy ideig olyan találgatások merültek fel, hogy esetleg Balog 
javasolta a kegyelem megadását az elnöknek, de Balog maga azt nyilatkozta, hogy nem ő 
kért amnesztiát. Másrészt, bár ez is spekuláció, nem zárható ki, hogy Orbán Viktor 
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miniszterelnök szóban közölte Baloggal az Orbán Viktor öccse által erősen támogatott 
kegyelmi kérést. 

Bár erről a forgatókönyvről még nem számoltak be Magyarországon, de ha kiderülne, 
hogy Orbán miniszterelnök testvére érintett, az olyan ügy lenne, amely megkérdőjelezné 
Orbán miniszterelnök legitimitását. Tehát neki kellett kezdeményeznie és siettetnie a 
cselekmény végét azzal, hogy a jogi rendezést végző (a kegyelmet aláíró) személy 
formálisan is felelősséget vállaljon. 

 

Tények, amelyeket Magyar Péter, a volt igazságügyi miniszter, Varga Judit volt férje 
tárt fel. 

A lázadás meglepetésként érte a látszólagosan szilárdnak tekintett Fidesz politikai hatalmi 
köreit.  Magyar Péter, a lemondását bejelentő Varga Judit volt férje hosszas interjút adott 
a kormánykritikus médiának, amelyben 90 percen keresztül tárta fel, hogy milyen 
rendkívüli hatalomgyakorlást élt meg a Fidesz-rezsimben a házaspár 
(https://www.youtube.com/watch?v =8cJulnczg2E). 

    

Íme egy lista az általa elmondott figyelemre méltó tényekről.  

1. Kijelentette, hogy azért adta ezt az interjút, mert elfogyott a türelme a 
kormánymédiával szemben, amely rendkívüli támadásait Novák Katalin köztársasági 
elnökre összpontosította. Az elnök elleni támadást Rogán Antal, Orbán Viktor 
miniszterelnök jobbkeze irányította, aki a teljes kommunikációt (propaganda és ideológia) 
felügyeli, valamint a titkosszolgálat és a hírszerzés vezetője (természetesen Orbán Viktor 
miniszterelnök által jóváhagyott akció - a szerző megjegyzése). 

2. Amikor Varga Judit és Magyar Péter 2020-ban egy időre a különélés mellett 
döntöttek, behívták őket a miniszterelnöki hivatalba. Ott a titkosszolgálat egyik embere 
megkérdezte Magyar Pétertől a különválás okát, és "megfélemlítve őt" kérte, hogy 
magyarázza el a helyzetet. Ő azonban ekkor nem válaszolt. Az incidens után a biztonsági 
rendőrség ezután hirtelen megjelent a "Diákhitel Központ" irodájában, ahol Magyar 
dolgozott (ez egy kormányzati ügynökség, amelynek ő volt az igazgatója), és elvitték a 
számítógépeket és más "bizonyítékokat". Mindezt Rogán szervezte meg. 

    Tették ezt nyilván abból a félelemből, hogy a Varga Judittól való különválás, illetve 
válás a rezsim számára kellemetlen tények napvilágra kerüléséhez vezethet. 

3. 2021-ben került a médiába a hír, hogy Varga Judit 10 millió Ft-os állami családi 
támogatással vásárolt Balaton-parti felújított parasztházat, ami a támogatási rendeletekbe 
ütközött, de ezt az információt Rogán hozta nyilvánosságra. Bár nem nyaralónak, hanem 
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lakóháznak vásárolta meg a házat, Rogán szándékosan szivárogtatta ki ezt az információt 
a médiának, hogy támadhassa Varga Juditot. 

4. Ezt megelőzően, 2019 végén Rogán elvált második feleségétől, és vett neki egy 1 
hektáros teleket es épített luxus villát a Balaton egy olyan részén, ahol régóta nem lehetett 
építkezni a természetvédelmi terület miatt. Erre a témára aztán a média lecsapott. Az ehhez 
képest csak egy jóval kisebb összegű támogatás kiszivárogtatása a médiának valószínűleg 
Rogán saját botrányának elfedésére szolgált. 

5. Minden fontos kormányzati döntést négy ember hoz meg: Orbán miniszterelnök, 
Rogán kabinetfőnök, Gulyás Miniszterelnökséget vezető miniszter és Orbán Balázs, a 
miniszterelnök politikai és stratégiai tanácsadója. Rogán nemcsak a propagandáért, hanem 
a biztonsági és hírszerzési rendőrségért is felel. 

6. Az Igazságügyi Minisztériumot érintő vádak sorozata került napvilágra a kormányon 
belül, és Varga akkori igazságügyi miniszternek kellett foglalkoznia velük. A Pegasus-
kémkedési ügy (amelyben a kormánykritikus újságírók és akadémikusok mobiltelefonjaiba 
Israel cégből vásárolt kémprogramokat telepítettek, hogy lehallgassák őket) formálisan 
szintén az Igazságügyi Minisztérium hatáskörébe tartozott, de a tényleges műveletről 
Rogán döntött Orbán Viktor miniszterelnök jóváhagyásával. Bár ezt az ügyet az 
Igazságügyi Minisztériumban botránynak tekintették, Varga miniszter egyszerűen 
kénytelen volt foglalkozni az utóhatásokkal, bár Orbán Viktor miniszterelnök kétértelmű 
felelősséget hagyott az ügyben. 

Egy másik, magas rangú igazságügyi minisztériumi tisztviselőket érintő korrupciós ügy 
(Schadl György, a Bírósági Végrehajtói Hivatal vezetője és Völner Pál, az Igazságügyi 
Minisztérium államtitkára közötti pénzmozgással kapcsolatos korrupciós ügy) 
gyanúsítottjait 2021 novemberében tartóztatták le. Még az ügy nyilvánosságra kerülése 
előtt, amikor Varga miniszter megpróbálta eltávolítani Völner Pált a hivatalából, Orbán 
Viktor elutasította az eltávolítást. (Vannak arra utaló jelek, hogy a közigazgatás felsőbb 
szintjein lévő személyek is érintettek az ügyben, és az ügyészség a perrel párhuzamosan 
még mindig nyomoz az ügyben. A teljes történet valószínűleg soha nem fog kiderülni). 

7. Magyar Péter gyakran reggelizett Tiborcz Istvánnal (Orbán Viktor miniszterelnök 
vejével), aki a miniszterelnök legidősebb lányával kötött házassága révén 
diákvállalkozóból magyar oligarchává emelkedett. Ha az eddig felhalmozott vagyonát 
nézzük, az ELIOS-ügy (részletek a szerző Political Economy and the Sociology of System 
Transformation, Balassi Kiadó, Budapest, 2021, pp.119-124), amelyben Tiborcz először 
vagyonra tett szert, pénzben kifejezve földimogyoró (kis apróság). Ha most Budapesten 
sétálunk, azt látjuk, hogy az épületek közül sok Tiborczé, valamint a környezetében lévő 
üzletembereké és családjaiké. A fél ország most néhány család kezében van. Pár éve még 
azt mondták, hogy élesen el kell választani az államot és a családi ügyeket. 2022. óta ez a 
határ elmosódni látszik. 
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Összegében a legnagyobb baj az, ami most a miniszterelnök családjával történik. 
Magyar elmondta, hogy egyszer egy Fideszes barátja azt mondta, "vannak nagy emberek 
nagy hibákkal". Magyar Péter egyetért ezzel. Ez a helyzet nem mehet így tovább. Nagy 
változásokra van szükség, de a legnagyobb probléma a közvélemény apátiája. Rogánnak 
mindenesetre távoznia kell a kormányból. 

Lesznek-e még Magyar Péterhez hasonló informátorok, vagy megszigorodik a Fidesz 
belső ellenőrzése, és megállítja az információk kiszivárgását? Magyar Péter a francia 
Richelieu bíboroshoz hasonlította Rogánt, de szerintem politikai szerepe közelebb áll a 
Sztálin hatalmát támogató Berija szerepéhez. Mindenesetre a Fidesz-kormány valósága a 
kommunista párturalom korszakára emlékeztet, amikor a kulcsfontosságú döntésekért a 
kommunista párt főtitkára és a Politbüró volt a felelős. 


